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«Η Ελλάδα θα επανέλθει πλήρως στις αγορές το 2016» (Στουρνάρας) 
Πλήρη επάνοδο στις αγορές το 2016 βλέπει ο Γιάννης Στουρνάρας, προαναγγέλλοντας μία πρώτη «δοκιμαστική» 

έκδοση ομολόγων μικρής έκτασης εντός των επόμενων τριών μηνών. Ο υπουργός Οικονομικών περιμένει επίσης 

ότι θα ξεκινήσουν συζητήσεις με τους εταίρους για ελάφρυνση του ελληνικού χρέους μετά την επιβεβαίωση του 

πρωτογενούς πλεονάσματος από την Eurostat μέσα στον Απρίλιο, όπως και ότι η Ελλάδα δεν θα χρειαστεί νέο 

πακέτο τον επόμενο χρόνο. Σε συνέντευξή του στο Reuters, ο υπουργός Οικονομικών ανέφερε ότι στο επόμενο 

τρίμηνο θα επιδιωχθεί έκδοση ομολόγου σχετικά μικρού ύψους ώστε να αξιοποιηθούν οι ευνοϊκές συνθήκες στις 

αγορές. Σε αντίστοιχη συνέντευξή του στο ίδιο πρακτορείο, ο πρωθυπουργός Αντώνης Σαμαράς επιβεβαιώνει ότι 

η Ελλάδα «εξετάζει την έκδοση ομολόγου εντός του επόμενου τριμήνου». Ο Γ.Στουρνάρας είπε ότι υπάρχει 

«μεγάλη όρεξη των επενδυτών» για ελληνικά ομόλογα. Σχετικά με τα όσα ακούγονται για έκδοση πενταετούς 

ομολόγου για άντληση δύο με τριών δισ. ευρώ, ο υπουργός αρνήθηκε να σχολιάσει και δεν μπήκε σε 

λεπτομέρειες για την πρώτη έκδοση. Ο υπουργός είπε ότι «θα δοκιμάζουμε και θα βλέπουμε»: «Πρώτα πρέπει να 

εξομαλυνθεί η καμπύλη του επιτοκίου και μετά είναι ώρα να δούμε πώς θα αντιδράσουν οι αγορές, επειδή 

κάποια στιγμή στο μέλλον θα πρέπει να βγούμε εντελώς στις αγορές και να αναχρηματοδοτούμαστε διά μέσου 

αυτών», εξήγησε. Δεν απέκλεισε μάλιστα και δεύτερη έκδοση ομολόγου μέσα στη χρονιά «εάν κρίνουμε ότι το 

κλίμα είναι κατάλληλο για επιπλέον έκδοση». Ο Γ.Στουρνάρας επανέλαβε δε ότι η Ελλάδα δεν θα χρειαστεί τον 

επόμενο χρόνο επιπλέον στήριξη πέραν του τρέχοντος πακέτου: «Σίγουρα δεν θα χρειαστούμε επιπλέον χρήματα 

τους επόμενους 12 μήνες, και για τους επόμενους 12 μήνες υπό συγκεκριμένους όρους ίσως πάλι να μην 

χρειαστούμε περισσότερα κεφάλαια». 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Σε συζητήσεις για άμεση έκδοση ελληνικού ομολόγου αναφέρονται οι FT 
Σε συζητήσεις με τουλάχιστον δύο ξένες επενδυτικές τράπεζες για μια πιο γρήγορη από την αναμενόμενη 

επιστροφή στις αγορές βρίσκεται η ελληνική κυβέρνηση, όπως αναφέρει δημοσίευμα των Financial Times με 

τίτλο «Η Ελλάδα σε συνομιλίες περί έκδοσης ομολόγου ενώ οι αποδόσεις κατρακυλούν».  Ειδικότερα, στο 

δημοσίευμα αναφέρεται ότι  μεταξύ των τραπεζών αυτών είναι η Morgan Stanley και η Citi και η συζήτηση 

αφορά την έκδοση ενός πενταετούς ομολόγου αξίας 2-3 δισεκατομμυρίων ευρώ πριν το Πάσχα, πιθανώς την 

ερχόμενη εβδομάδα. Ο αξιωματούχος του χρηματοοικονομικού οίκου RBC Capital Markets Πίτερ Σάφρικ 

δηλώνει πως οι χαμηλές αποδόσεις των υπολοίπων ομολόγων, όπως των κρατικών της Ισπανίας και της Ιταλίας 

αυτή τη στιγμή, και η δειλή οικονομική ανάκαμψη στην Ελλάδα ανοίγουν την όρεξη των επενδυτών για την 

ελληνική έκδοση. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 

 

 
 
2 Ag. Theodoron Sq, 105,61      

Athens, Greece 

Tel.  +30 210 3212947 

Fax: +30 210 3314355 

 

Research & Analysis Department 

Ημερήσια Νέα 

 



 II 

/ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Αν και τα Ημερήσια νέα που παρατίθενται έχουν ληφθεί από πηγές που θεωρούνται αξιόπιστες σημειώνεται ότι δεν παρέχεται καμία εγγύηση, 
ρητή ή σιωπηρή, για την ακρίβεια, πληρότητα ή εγκυρότητα τους. Οι πληροφορίες που παρέχονται στο παρόν δεν συνιστούν πρόταση για αγορά, 

πώληση ή/και διακράτηση κάποιου συγκεκριμένου χρεογράφου. 
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Στην τελική ευθεία οι συμβάσεις για έρευνες υδρογονανθράκων στη Δυτική Ελλάδα  
Στην τελική ευθεία για την υπογραφή των συμβάσεων παραχώρησης περιοχών της Δυτικής Ελλάδας για έρευνες 

υδρογονανθράκων βρίσκεται το υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής. Σύμφωνα με 

πληροφορίες, έχουν ξεπεραστεί τα τεχνικά-νομικά εμπόδια στις διαπραγματεύσεις με τις Κοινοπραξίες που 

αναδείχθηκαν προτιμητέοι επενδυτές, στο πλαίσιο των διαγωνισμών που προκηρύχθηκαν το 2012 με τη μέθοδο 

του «open door».  Οι συμβάσεις αφορούν τις περιοχές Ιωαννίνων και Πατραϊκού Κόλπου, ενώ ακολουθεί και η 

αντίστοιχη για την περιοχή Κατάκολου. Πρόκειται για περιοχές που είχαν ερευνηθεί και στα τέλη της δεκαετίας 

του '90 χωρίς επιτυχία.  Σύμφωνα με τις επίσημες εκτιμήσεις, τα εκτιμώμενα απολήψιμα αποθέματα στον 

Πατραϊκό κόλπο (ανάδοχος είναι η Κοινοπραξία ΕΛΠΕ-Edison-Petroceltic) είναι 200 εκατ. βαρέλια, στην 

Ήπειρο 50 - 80 εκατ. (η ανάδοχος Κοινοπραξία Energean - Petra έχει κάνει λόγο και για 100 εκατ.) και στο 

Κατάκολο (ανάδοχος η Κοινοπραξία Energean Oil & Gas / Trajan Oil & Gas Limited/ Schlumberger) 3 εκατ. 

βαρέλια.  Τα αναμενόμενα έσοδα του Δημοσίου από τις δύο πρώτες περιοχές σε βάθος 25ετίας εκτιμώνται σε 11 

δισ. ευρώ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Αντ. Σαμαράς: Εξετάζουμε την έκδοση ομολόγου μέσα στους επόμενους 3 μήνες 
Η Ελλάδα εξετάζει το ενδεχόμενο έκδοσης ομολόγου εντός των επομένων τριών μηνών, έχοντας ξεπεράσει το 

χειρότερο της κρίσης χρέους, δήλωσε χθες σε συνέντευξή του στο πρακτορείο Ρόιτερς ο πρωθυπουργός Αντώνης 

Σαμαράς. «Η Ελλάδα επιστρέφει. Πριν από δύο χρόνια βρισκόμασταν στο επίκεντρο της χρηματοπιστωτικής 

αστάθειας στην περιοχή και ήμασταν μία ασταθής χώρα σε μία σχετικά σταθερή περιοχή. Τώρα, η κατάσταση 

είναι τελείως διαφορετική: η Ελλάδα σταθεροποιήθηκε, τόσο πολιτικά, όσο και οικονομικά, και υπάρχει 

αυξανόμενη αστάθεια πέριξ της Ελλάδας» είπε. Αναφερόμενος στο ενδεχόμενο έκδοσης ομολόγου, ο 

πρωθυπουργός δήλωσε: «Ο χρόνος αυτής της έκδοσης εξαρτάται από τις συνθήκες της αγοράς και δεν έχουμε 

αποκλείσει το ενδεχόμενο να επιστρέψουμε στις αγορές κατά τη διάρκεια του πρώτου εξαμήνου του 2014». 

«Πιάσαμε πάτο και τώρα αρχίζουμε να ανεβαίνουμε. Είμαστε μόλις στην αρχή αυτής της ανοδικής πορείας...Οι 

πιο σημαντικές λέξεις αυτή την στιγμή είναι σταθερότητα και ανάπτυξη. Δεν πρέπει να χάσω την πορεία μου, θα 

συνεχίσω ευθεία, δεν θα παρεκκλίνω καθόλου» επανέλαβε. «Η διεθνής εικόνα της Ελλάδας έχει επίσης αλλάξει. 

Υπάρχει άλλη ψυχολογία και αυτή είναι μία νέα αίσθηση που διαμορφώνεται στην Ελλάδα και γι αυτό λέω ότι η 

Ελλάδα επιστρέφει» δήλωσε ο Αντώνης Σαμαράς. 
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Γ. Ζανιάς: Η νέα ανάπτυξη στη χώρα θα προκύψει από τον ιδιωτικό τομέα 
Η διαμόρφωση των προτεραιοτήτων και των δομών του νέου ΕΣΠΑ έχει πολύ μεγάλη σημασία σε αυτή την 

συγκυρία καθώς μετά την σταθεροποίηση της ελληνικής οικονομίας η οποία επιτυγχάνεται αυτόν τον καιρό, 

περνάμε στην φάση της νέας αναπτυξιακής πορείας της χώρας και τα ποσά τα οποία έχουν συμφωνηθεί για το 

νέο ΕΣΠΑ είναι πολύ σημαντικά για την ενίσχυση αυτής της πορείας, ιδιαίτερα δεδομένων των ισχνών 

δυνάμεων του ελληνικού Προϋπολογισμού, επισήμανε ο πρόεδρος της Ελληνικής Ένωσης Τραπεζών Γιώργος 

Ζανιάς, μιλώντας στην Ημερίδα «Διαβούλευσης για το Επιχειρηματικό Πρόγραμμα Ανταγωνιστικότητα, 

Επιχειρηματικότητα και Καινοτομία».  Στη διαδικασία αυτή διαμόρφωσης του νέου ΕΣΠΑ, ανέφερε ο 

κ.Ζανιάς, πρέπει να ληφθεί υπόψη ότι αν και το ΕΣΠΑ αποτελεί δημόσιους πόρους, πρέπει να γίνει κατανοητό 

πως η νέα ανάπτυξη στη χώρα θα προκύψει από τον ιδιωτικό τομέα. Γι' αυτό και η διαμόρφωση του νέου ΕΣΠΑ 

πρέπει να γίνει με τέτοιον τρόπο ώστε να οδηγεί σε πολλαπλασιαστικά αποτελέσματα από τον ιδιωτικό τομέα. 

Επίσης, με δεδομένο πως το μεγαλύτερο πρόβλημα της χώρας σήμερα είναι η ανεργία και πως τη μεγαλύτερη 

πηγή απασχόλησης αποτελούν οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις ΜμΕ, οι τελευταίες πρέπει να ενισχυθούν ιδιαίτερα 

σε σχέση με τα διαρθρωτικά μειονεκτήματα τα οποία έχουν, π.χ. τις δυσκολίες πρόσβασης στην χρηματοδότηση.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Στο 1,5 δισ. ευρώ ο στόχος των εσόδων από τις αποκρατικοποιήσεις  
Στο 1,5 δισ. ευρώ είναι ο αναθεωρημένος στόχος των εσόδων από τις αποκρατικοποιήσεις για το 2014, ανέφερε ο 

διευθύνων σύμβουλος του ΤΑΙΠΕΔ Ιωάννης Εμίρης, στο πλαίσιο της συνέντευξης με την ευκαιρία της 

αποκρατικοποίησης του Ελληνικού. Για το 2015 ο στόχος των αποκρατικοποιήσεων ανέρχεται σε 2,3 δισ. ευρώ.  

Από τον Αύγουστο του 2011, που ξεκίνησε την λειτουργία του το ΤΑΙΠΕΔ, έχουν εισρεύσει έσοδα 

αποκρατικοποιήσεις 2,7 δισ. ευρώ, ενώ από τις συμφωνίες που έχουν ήδη κλείσει μέχρι σήμερα τα έσοδα 

εκτιμάται ότι θα ανέλθουν σε 5 δισ. ευρώ, ανέφερε ο κ. Εμίρης. 
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Μικρός αλλά υπαρκτός ο κίνδυνος αποπληθωρισμού 
Ο πρόεδρος του ινστιτούτου DIW Μ. Φράτσερ εκτιμά ότι ο κίνδυνος εξάπλωσης του αποπληθωρισμού στην 

ευρωζώνη είναι μικρός. Την ίδια στιγμή η ΕΚΤ αφήνει σταθερό το βασικό επιτόκιο στο 0,25%. 

Όπως σημειώνεται σε δημοσίευμα της DW, ο ρυθμός του πληθωρισμού στην ευρωζώνη δεν ξεπερνά σήμερα το 

0,5%, όντας αισθητά χαμηλότερος από το ποσοστό του 2% που συνιστά η ΕΚΤ. Πόσο πιθανό είναι όμως οι 

αποπληθωριστικές τάσεις που παρατηρούνται σε οριεμένες χώρες να επεκταθούν στο σύνολο της ευρωζώνης; 

Όπως τόνισε ο Μάρσελ Φράτσερ, πρόεδρος του Γερμανικού Ινστιτούτου Οικονομικών Ερευνών (DIW), 

μιλώντας στη Γερμανική Ραδιοφωνία (Deutschlandfunk): «Η πιθανότητα σίγουρα δεν φτάνει το 90% ή 80%, 

αλλά εξακολουθεί να υπάρχει μία περιορισμένη πιθανότητα της τάξης του 20%, σύμφωνα με ορισμένες 

επιστημονικές έρευνες. Ο κίνδυνος είναι μεν μικρός, αλλά το κόστος τόσο υψηλό, ώστε ασφαλώς θα είχε νόημα 

να θωρακιστεί κανείς έναντι αυτού του κινδύνου, λειτουργώντας με τη λογική ασφαλιστικής εταιρείας». 

Η κατάσταση στην ευρωζώνη παραμένει σοβαρή 

Ο γερμανός οικονομολόγος επισημαίνει ότι η ΕΚΤ διαθέτει μία μακρά λίστα μέτρων που μπορεί να λάβει για να 

αναχαιτίσει τον κίνδυνο αποπληθωρισμού: «Μπορεί να μειώσει ακόμη λίγο τα επιτόκια, το οποίο πιθανόν δεν θα 

είναι αρκετό για να καταπολεμήσει τον αποπληθωρισμό. Θα ήταν, όμως, ένα σημαντικό μήνυμα, καθώς πρώτα 

απ’ όλα οι άνθρωποι, οι επιχειρήσεις και οι αγορές αναμένουν μία διαβεβαίωση ότι δεν χρειάζεται να φοβούνται 

για ενδεχόμενο αποπληθωρισμό, ότι η ΕΚΤ είναι εδώ, έτοιμη να κάνει τα πάντα, ώστε να μη συμβεί αυτό». 

Σχολιάζοντας, τέλος, την ελαφρά βελτίωση των δεικτών ανάπτυξης, μεταξύ άλλων και σε ορισμένες χώρες της 

κρίσης, ο Μάρσελ Φράτσερ παραμένει επιφυλακτικός και επισημαίνει: «Έχουμε ακόμη πολλές τράπεζες που 

αντιμετωπίζουν δυσκολίες στις χώρες της κρίσης. Εξακολουθούμε να έχουμε υψηλό δημόσιο χρέος, το οποίο 

συνιστά κίνδυνο. Έχουμε μία κρίση στην Ουκρανία, η οποία ευτυχώς δεν είχε ακόμη επιπτώσεις στην 

ευρωζώνη. Έχουμε πολλούς άλλους κινδύνους παγκοσμίως. Όλα αυτά μπορούν εύκολα να οδηγήσουν τις χώρες 

της κρίσης σε ύφεση και ως εκ τούτου δεν έχουμε ξεπεράσει ακόμη τις δυσκολίες». 
Deutsche Welle 
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